
 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 Onsdag d. 5.3.2025 

 
Mødedato: 5. marts 2025   

Mødetid: 17.00-19.30 

Mødested: Personalerummet 

Afbud fra: Tine, Anne Marie, Ahmed,  

Til stede: Ida, Louise, Caroline, Julie, Peter, Tobias, Mie, Christina, Kasper, Ewa, Sebastian, Tina, 

Andreas 

Referent: Heidi 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl. 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 22. januar 2025 

 

2 min. 

Godkendt X   X 

2.  

Mødets sang 

 

AF 

3 min. 

Udgår X    

3.  

Elevrådet 

 

5 min. 

Sebastian fortæller, at elevrådet evaluerede trivselsdagen – 

hvad der fungerede og hvad der udfordrede. 

Stemningen overvejende god, enkelte synes ikke så godt om 

det, men flertallet synes rigtig godt om det. 

Andreas fortæller, at det har taget nogle år at udvikle det, der 

er arbejdet med på trivselsdagen. At eleverne reelt kan se, at 

det de ønsker, er genkendeligt i indholdet på dagen. 

Pt. kører der også et bæredygtighedsprojekt ift. en 

”forgrønning” af stilleområdet bag ved det store boldbur. 

 X   

4.  

KKFO 

 

KB 

Der var fastelavn i mandags – Der var kun en enkelt skade, 

men 12 ødelagte tønder. 

 

 

 X   



 

 

5 min. 

5.  

Principper for 

fagfordeling 

 

CH 

10 min. 

Bilag: Udkast til retningslinjer for fagfordeling 

 

Sammen med især lærerne er vi blevet opmærksomme på, at 

vi mangler et princip for det, vi gør. Vi har en god procedure 

for fagfordelingen, der hvert år bliver evalueret på. Men det 

vil hjælpe i transparens for alle, inden vi går ind i 

fagfordelingen, at der er et tydeligt princip for 

fagfordelingen. 

 

Det primære må være at skabe kontinuitet i børnenes hverdag 

– ikke blot i løbet af ugen – men også hen over årene.  

Indskolingen har særligt fokus – her er der også kommet nye 

bekendtgørelser fra UVM, der lægger vægt på færre voksne 

og mindre på linjefag. 

Der er også fokus på at modtage nyuddannede lærere, der 

skal gribes godt på ØF. 

 

Kommentarer fra SB: 

Skelner skolen til, hvilke fag man evt. ikke nødvendigvis 

behøver linjefag i? Der er jo også fokus på få voksne.  

Christina kommenterer, at dansk og matematik skal være 

linjefagsuddannede – det bliver mere i de små fag, der 

kommer med ind under de færre voksne, der skal være i løbet 

af ugen.  

SB kommenterer, at det også kan blive sårbart, hvis læreren 

med mange timer så er syg, så kommer én klasse til at have 

meget vikar. 

 

SB godkender princippet for fagfordelingen. 

 

X X X X 

6. 

Økonomi 

 

Ledelsen 

5 min. 

Foreløbig orientering om budget for 2025 

 

Skolen kommer ud et lille mindre forbrug på ca. 900.000 kr – 

det svarer til det sammen, som skolen gik ud med de sidste 

par år. Dvs. at skolen reelt set kører i 0 – hvilket vi også skal 

gøre, da 0 er målet.  

 

KKFO’en har haft et lille mindre overforbrug, men det 

skyldes hovedsageligt, at rengøringen er lagt ind centralt og i 

 X   



 

 

overgangen til dette, har der været nogle medarbejdere, der 

ikke er gået med og har skullet have løn indtil 

opsigelsesvarslet slutter. 

 

Christina fortæller, at BUF-flex(støttemidler) skal udfases og 

her mister skolen en hel del midler, til gengæld får skolen 

tilført midler til Mangfoldige Børnefællesskaber, så her kan 

skolen hente midlerne – men fremadrettet er vi nødt til at 

tænke anderledes og tilrette driften efter ressourcerne ind i 

Mangfoldige Børnefællesskaber. 

 

SB kommenterer, at der er god energi i at få bestyrelsen med 

arbejdet omkring at få skabt noget nyt ift. Mangfoldige 

Fællesskaber. 

 

Christina kommenterer, at ledelsen lige har søgt midler i KK 

ift. at kunne køre en proces – fx pædagogiske dage med 

oplægsholder eller andet – om Mangfoldige 

Børnefællesskaber.  

7. 

Folkeskolens 

kvalitetsprogram 

 

Ledelsen 

20 min. 

Programmet i sin helhed og økonomien bag – hvor langt er vi 

i processen på ØF? 

 

Christina deler et oversigtsark ud, som vi også har fået som 

ledelse fra forvaltningen.  

 

Oversigten viser i hvilken rækkefølge kvalitetsprogrammet 

implementeres i skoleårsmæssigt. 

 

Fokus for skolen pt. er naturligvis næste skoleår, da der 

allerede her er ændringer til timetalsfordelingen og 

skoledagens længde.  

 

Juniormesterlære er ny – den arbejdes der med allerede med i 

mindre skala gennem UU – hvor der er praktikordninger, der 

ligner.  

 

Nyt lokalt valgfag – det betyder, at ØF skal udbyde et 

valgfag, som man selv vælger, hvad er. ØF tænker, at det er i 

8.-9.klasse, at det valgfri skal ligge. 

 

Ny timetalsfordeling – denne er ofte forandret gennem årene. 

Det er kun indskolingen, der vil opleve en kortere dag – 

 X X  



 

 

mellemtrin og udskoling er det samme – lige for 8. årgang er 

det 1 lektion mere. Hvornår man har hvilke fag på hvilke 

klassetrin ændres i den nye fordeling. 

 

Principielt kunne man lave skoledag 2 dage kun til kl. 12 – 

for 0.-1. klasse. Det gør vi ikke på ØF, for KKFO’en kommer 

ikke til at have ekstra ressourcer til at kunne modtage 

eleverne så tidligt. 

 

Eleverne på ØF kommer samlet set ikke til at opleve den 

store forskel på skoledagens længde, da ØF historisk set har 

omlagt al UU, som man overhovedet har kunnet ind i 2-

voksen. 

 

”Prøvetrykket” tages af – der tages fx prøver ud af puljen for 

udtræksfag. 

 

8.-9.klasse skal fremadrettet også vælge endnu et 

praktisk/musisk fag – så eleverne vælger et praktisk/musisk i 

7.-8. klasse og så igen et andet i 8.-9.klasse.  

 

Det bliver obligatorisk for alle skoler at have en plan for, 

hvorledes man hjælper de 10% svageste elever i matematik 

og dansk. Dette har langt de fleste skoler altid arbejdet med – 

men nu sætter UVM tal på og det er obligatorisk. 

 

Kommentarer fra SB: 

Kunne det være en idé at ét af de lokale valgfag er idræt – 

eller i hvert fald noget fysisk, da timerne til idræt er beskåret 

og prøven er væk. 

Christina tager det med videre til medarbejderne, da vi 

allerede nu er ved at undersøge, hvilke ideer medarbejderne 

har og hvad de har lyst og energi på at sætte i gang.  

 

Pause Spisning     

8.  

Mangfoldige 

børnefællesskaber 

 

Ledelsen 

30 min. 

Fælles skolebestyrelsesmøde i område IBØ - 

Tilbagemelding fra Christina og forpersoner fra fællesmødet 

d. 19. feb. 2025  

 

Programmet i sin helhed og økonomien bag – hvor langt er vi 

i processen på ØF og hvad skal vi arbejde videre med i SB? 

 X X  



 

 

Tobias fortæller kort om det fælles møde, der har været for 

alle forpersoner i skolebestyrelserne i område Indre 

by/Østerbro. 

 

Det overordnede mål for Mangfoldige Børnefællesskaber er 

at sænke antallet af børn, der segregeres til specialtilbud. 

Områdechefen var på mødet ærlig omkring, at det både 

drejede sig om økonomi – da ca. 30% af alle midler på 

skoleområdet bruges på de ca. 5% af børnene i specialtilbud. 

Der er dog også stor forskningsmæssigt belæg for, at man 

langt ind i voksenlivet kan se effekten af segregeringen. 

Hvorimod de elever med udfordringer, der beholdes på 

almenområdet(også med støtte) også klarer sig langt bedre 

ind i voksenlivet.  

 

Udfasningen af BUF-flex er en del af finansieringen af 

Mangfoldige Børnefællesskaber – men Københavns 

Kommune investerer rigtig mange penge oveni for at skabe 

momentum for at skabe forandring.  

 

Christina fortæller, at vi har et stort ansvar ind i 

informationen til nuværende BUF-flex elever – indtil vi kan 

være klare og tydelig i, hvordan det kommer til at ske og at vi 

har fokus på en god overgang. 

 

Kommentarer fra SB: 

Kommer det ikke til at ramme skævt, hvis man får midler 

efter elevtal til elever med særlige behov – så kommer det til 

at ramme skævt, hvis man har ”flere” end det, elevtallet 

tilsiger. 

Det er positivt, at det fremadrettede fokus er fællesskaberne – 

da det også er det Trivselskommissionen også ser som det 

bærende fremadrettet.  

 

Skolen har ansat 2 overgangspædagoger til den kommende 

skolestart – fremadrettet kommer overgangspædagogerne til 

at være ude i børnehaverne (i skolegrupperne) for at starte 

overgangen for de nye skolestartere. Så er de med i maj/juni 

opstart – og så overgangen til børnehaveklasse og senere 

1.klasse – inden de slipper helt. Hvor meget tid de bruger på 

hvert område skrues op og ned. Skolen har midler til knap 

1,5 overgangspædagog – men bruger også nogle af midlerne 



 

 

fra co-teaching til overgangspædagoger, da de også kommer 

til at være af dækningen. 

 

Co-teaching i 0.-1-klasse kommer til at være i fagtimerne – 

og dækkes ikke af 2 lærere – men af 1 

lærer/børnehaveklasseleder og så 1 overgangspædagog/ 

KKFO-pædagog.  

 

Christina taler ind princip for ”inklusion” eller 

”fællesskaber”– som der tidligere er blevet talt om på SB 

Ift. Mangfoldige Børnefællesskaber bliver det meget aktuelt 

at få lavet et princip. 

 

Louise, Tina og Andreas har haft møde lige inden SB, hvor 

de også har talt ind i forældremøder (arbejdsudvalg nedsat af 

SB). Om vi som SB kan opfordre til, hvad man ”skal” 

arbejde med på forældremøderne – nogle forventninger – 

især ift. at der skal arbejdes med fællesskabet.  

Andreas understreger også, at vi skal gribe den måde, vi 

kommunikerer på med hinanden. Hvis man som forælder 

oplever, at man ikke synes ens barn lærer nok i idræt, så går 

nogle forældre direkte til forperson for SB eller ledelsen, i 

stedet for at henvende sig til læreren og tage dialogen. 

Medarbejderne vil gerne dialogen.  

 

Princip om fællesskaber på ØF tages på kommende møder. 

9.  

Kontaktforældremøde 

 

Tobias og Louise 

10 min. 

Tirsdag d.8.april.  kl.17.00-18.30  

 

Tobias og Louise er begge med. 

 

Dagsorden ift. Mangfoldige Børnefællesskaber og 

kvalitetsprogram. 

 

Christina har tilbudt at komme forbi kontaktforældremødet. 

Hun kan byde ind med at fortælle om det faktuelle omkring 

både Mangfoldige Børnefællesskaber og 

kvalitetsprogrammet.  

Dette takker SB ja til – da det også er godt for ny skoleleder 

at være med.  

 

Tobias indkalder til mødet. 

 

 X X  



 

 

10. 

Meddelelser og evt. 

 

 

Nyansættelser:  

Lærer Ruben Kattner starter på 6.årgang – Marie Kjerstad går 

på barsel 

Kasper Iversen er blevet fastansat som lærer til 7.årgang, 

hvor han har vikarieret for sygemeldt lærer siden august 

2025.  

Der var i alt 49 ansøgninger til lærerstillingerne. 

 

Fra 17. marts åbnes MU Elev for forældrene 

Senere kommer også nyt system til sikre filer og fælles filer – 

dette informeres ud til alle forældre om nogle uger, når det 

åbner for alle. 

 X   

Lukket punkt 

 

 

  X   

Dato for kommende 

SB-møder 

 

 

 

 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

 

Øvrige møder: 

23. april 2025 kl. 17-19.30 

11. juni 2025 kl. 17-19.30 

 

 

 

Børnesundhedsundersøgelsen,  

Kontaktforældremøde 2 i foråret(8.april) 

 

 

 

Kontaktforældremøde: Tirsdag d.8.april.  kl.17.00-18.30 

Dialogmøde med BUU på Rådhuset 24. april 2025  

Dialogmøde med BUU på Rådhuset 22. oktober 2025 

 

    

Link til gamle referater Alle gamle referater ligger på skolens hjemmeside: 

 

https://oef.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelses-referater 

 

    

Arbejdsgrupper Økonomiudvalg: 

OBS – prognoser i 2025 kommer i april og september 

Tobias, skoleleder, Anne Marie og Peter 

 

Materialer til forældremøder: 

Louise, Anne Marie, Andreas, Tina 

    

https://oef.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelses-referater


 

 

 

SUS – form og struktur 

Andreas, Julie, skoleleder/Heidi og for-/næstforperson 

 

 


